

GABRIELLE MARCEAU



Gabrielle Marceau, Ph.D., is Senior Counsellor in the Research Division (ERSD) of the WTO Secretariat since 1 May 2020. In September 1994 Mrs Marceau joined the GATT Secretariat and for several years her main function was to advise panellists in WTO disputes, the Director-General's Office, the Secretariat and WTO Members on WTO-related matters. From September 2005 to January 2010, Mrs Marceau was legal advisor in the Cabinet of former WTO Director-General Pascal Lamy, and from September 2016 to January 2017, she was acting director, Officer in Charge for Legal Affairs Division.

Gabrielle Marceau is also Associate Professor at the Law Faculty of the University of Geneva; she has been Visiting Professor at the Graduate Institute in Geneva, the Sorbonne in Paris, Monash University in Melbourne, the World Trade Institute in Bern, and many other institutions. Professor Marceau is also involved with associations and groups promoting international (economic) law. Professor Marceau has published extensively in WTO law and international economic law. A selection of her publications can be found at <http://www.unige.ch/droit/collaborateur/marceau-gabrielle/publications.html>

Before joining the GATT Secretariat, Gabrielle Marceau, member of the Quebec/Canada Bar, worked in private practice in Quebec, Canada, mainly in labour, insurance law and civil law.

Gabrielle Marceau, Ph.D., est conseiller sénior à la Division de la Recherche (ERSD) du Secrétariat de l'OMC depuis le 1er mai 2020. En septembre 1994, Mme Marceau a rejoint le Secrétariat du GATT et, pendant plusieurs années, sa principale fonction a été de conseiller les membres des groupes spéciaux, responsables des différends de l'OMC. les membres du Bureau du Directeur général, le Secrétariat et les Membres de l'OMC sur les questions liées à l'OMC. De septembre 2005 à janvier 2010, Mme Marceau a été conseiller juridique au Cabinet de l'ancien directeur général de l'OMC Pascal Lamy, et de septembre 2016 à janvier 2017, elle a été directrice par intérim, responsable de la division des affaires juridiques.

Gabrielle Marceau est également professeure agrégée à la Faculté de droit de l'Université de Genève; elle a été professeure invitée à l'Institut des Hautes Etudes Internationales et du Développement (HEID) à Genève, à la Sorbonne à Paris, à l'Université Monash de Melbourne, au World Trade Institute de Berne et dans de nombreuses autres institutions. La Professeure Marceau est également impliquée dans plusieurs associations et des groupes faisant la promotion du droit international (économique). Professeure Marceau a publié de nombreux articles sur le droit de l'OMC et le droit économique international. Une sélection de ses publications est disponible sur

<http://www.unige.ch/droit/collaborateur/marceau-gabrielle/publications.html>

Avant de rejoindre le Secrétariat du GATT, Gabrielle Marceau, membre du Barreau Québec/Canada, a exercé en pratique privée au Québec, Canada, principalement en droit du travail, en assurance et en droit civil.